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13. januar 2020 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen For Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. I forbindelse med besvarelsen af § 37 spørgsmål nr. 2019/353, har Naalakkersuisut fremsat en 

opgørelse over tilfælde af hashpsykoser som følge af cannabismisbrug; Har Naalakkersuisut 

adskilt misbrug af hash og cannabis i forbindelse med opgørelsen?  

a. Hvis ja; er det ønskeligt at der foretages en adskilt opgørelse om psykoser som følge af 

misbrug af hash og cannabis.  

b. Hvis nej; hvilke bevæggrunde henholder Naalakkersuisut sig? 

2. Hvilke videnskabelige undersøgelser ligger Naalakkersuisut til grund for Naalakkersuisuts 

konklusion om at cannabis medfører hashpsykoser? 

3. Hvilke kriterier benytter Naalakkersuisut for at diagnosticere indlagte på A1 for hashpsykose som 

følge af hashmisbrug hhv. psykose som følge af cannabismisbrug? 

a. Ser Naalakkersuisut hash og cannabis under et? 

(Medlem af Inatsisartut Peter Olsen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse:  

I forbindelse med besvarelse af medlem af Inatsisartut Sofia Geisler Inuit Ataqatigiits spørgsmål nr. 

353/2019 skrev Naalakkersuisut bl.a. følgende (spørgsmål 1): 

“Nedenstående tabel viser opgørelser over antal indlagte patienter på A1 psykiatrisk afdeling, hvoraf 

diagnosekoden F12.5, (Psykose som følge af cannabismisbrug) er påskrevet patientens journal i løbet af 

indlæggelsesperioden.”. 

Som det er enhver bekendt er der stort forbrug af hash her i landet. I forbindelse med øget dokumentation 

om fordele ved brug af cannabis uden THC, har Naalakkersuisut fremsat “Forslag til Inatsisartutlov nr. xx af 

xx.xxx 2020 om euforiserende stoffer” for at man i Grønland i lighed med Danmark kan sælge THC-fri 

cannabis-produkter. Derfor giver Naalakkersuisuts besvarelse af § 37 spørgsmål (2019/353) anledning til 

misforståelser, hvorfor en belysning af Naalakkersuisut forekommer naturlig. 

Vi hører at den hash der sælges i det illegale marked i Grønland, indeholder mange usunde stoffer for både 

krop og sjæl. Vi må alle medvirke til at undgå at disse kan give dårlige bivirkninger til mange mennesker. 

Som en del af mine begrundelser, ønsker jeg at få oplyst om Naalakkersuisut har dokumentation for at de 

patienter som er indlagt for hashpsykoser, får psykoser som følge af misbrug af cannabis. 

Spørgsmålene bedes besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 

 


